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Na jakich zasadach nauczyciele np. bibliotekarz, pedagog, psycholog mają spełniać obowiązek
realizowania godzin karcianych?

      

 Czy mogą być zwolnieni z tego obowiązku?

  

Nie. Wszyscy nauczyciele szkół zobowiązani są do realizacji godziny karcianej (art. 42 ust. 2
pkt 2 Karty Nauczyciela).

  

Godziny karciane realizują wszyscy nauczyciele szkół - także "nieprzedmiotowcy" 

  

Nauczyciele szkół podstawowych, gimnazjów i ponadgimnazjalnych, w tym specjalnych
zobowiązani są do realizacji jednej lub dwóch (szkoła podstawowa i gimnazjum) dodatkowych
godzin w tygodniu (art. 42 ust. 2 pkt 2 Karty Nauczyciela). Dodatkowe godziny powinny być
przeznaczone na zajęcia w ramach godzin przeznaczonych w ramowych planach nauczania do
dyspozycji dyrektora szkoły oraz zajęcia świetlicowe. Obowiązek realizacji dodatkowych godzin
w ramach czasu pracy dotyczy wszystkich nauczycieli szkół podstawowych, gimnazjów i
ponadgimnazjalnych (w tym specjalnych) zatrudnionych zarówno na stanowisku nauczyciela
przedmiotu, jak również na stanowiskach innych np. wychowawcy świetlicy, logopedy,
bibliotekarza, pedagoga, psychologa, wychowawcy internatu. 

  

Wszyscy realizują godziny karciane wg tych samych zasad! 

  

Przepisy nie przewidują zwolnienia nauczyciela specjalisty z realizacji obowiązku wypracowania
godzin karcianych.. Nauczyciele specjaliści dodatkowe godziny realizują na tych samych
zasadach, co nauczyciele przedmiotu. Zakres zadań realizowanych przez nauczycieli w ramach
godzin karcianych jest różnorodny i wynika z potrzeb danej placówki. W przypadku np.
nauczycieli specjalistów mogą to być zajęcia indywidualne z uczniami wymagającymi wsparcia
psychologa lub pedagoga szkolnego.

  

Z realizacji godzin karcianych zwolnieni: m.in. dyrektor i wicedyrektor 
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Przepisy Karty Nauczyciela enumeratywnie wymieniają nauczycieli, którzy nie są zobowiązani
do realizacji godzin karcianych

  

. Z realizacji dodatkowej godziny zwolnieni są wyłącznie:

  

1) dyrektor oraz wicedyrektor szkoły,

  

2) nauczyciel, który obowiązki dyrektora lub wicedyrektora szkoły pełni w zastępstwie
nauczyciela, któremu powierzono takie stanowisko

  

3) nauczyciele kolegiów nauczycielskich,

  

4) nauczyciele kolegiów pracowników służb społecznych,

  

5) nauczyciele szkół artystycznych,

  

6) nauczyciele szkół przy przedstawicielstwach dyplomatycznych, urzędach konsularnych i
przedstawicielstwach wojskowych RP

  

(art. 42 ust. 3a Karty Nauczyciela).

  

Podstawa prawna: 

  

art. 42 ust. 2 pkt 2, ust. 3a ustawy z 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela (Dz.U. z 2006 r. Nr

 2 / 3



Godziny karciane nauczycieli - specjalistów 

Wpisany przez Wiesław Serafin
środa, 23 lutego 2011 09:52

97, poz. 674 ze zm.).
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